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從壯麗太平洋畔的台東縱谷到高樓水泥林立的台北

從沉浸顏料揮灑胸中信仰的繪畫到以影像記錄當代寫真

他憑著充滿史詩預言和當代傳記人物影視作品

在全球各大影展獲得肯定

還執導過無數你我都熟知的商業廣告片

不僅能夠超契合完美塑造品牌形象

連連受邀出席所拍廣告的產品發佈會

更是能把藝人的美乘以無限大

備受周迅/景甜/李冰冰/林志玲等眾多明星青睞

他就是“國際級紀錄片大師”

也是 “電視商業廣告影片導演”賴豐奇
1988-2021 亞洲電視商樂廣告影片導演.
1989  就讀美國芝加哥藝術學院電影研究所·.
         短片16mm --「域」·「危機」
1990 「浮萍」16mm--20分鐘，榮獲美國紐約PRINCESS GRACE FOUNDATION 
          獎（摩洛哥王妃葛麗絲凱莉獎）。
1992  畢業美國舊金山藝術學院電影研究所碩士〔MFA〕

      「蜉蝣」16mm-- 12分鐘，榮獲第15屆金穗獎最佳實驗片及年度特別獎.

        榮獲第29屆金馬獎電影節放映.

1993 「化妝師」16mm-- 56分鐘,榮獲第30屆入圍金馬獎最佳紀錄片·

      「浮萍」16mm-- 41分鐘，榮獲第16屆金穗獎最佳實驗片·

      「浮萍」和「蜉蝣」榮獲西班牙, 馬德里ARCO實驗電影展入選展·

1994 「癡癡戀戀」16mm—劇情片 榮獲中時晚報電影節特別放映.

1995 「化妝師」16mm,56分鐘,榮獲入圍日本山形紀錄片國際影展.

          榮獲入圍澳洲墨爾本電影國際影展、夏威夷影展.

1996  電視劇情片: 等待那個人,30分鐘.

1997  「蜉蝣」 榮獲泰國曼谷藝術電影展·

1998  電視劇情片: GOOD-BY SUMMER TIME, 30分鐘.

         紀錄片: 辛奇與壁的故事,83分鐘 ---榮獲國片紀錄片輔導金.

1999  電視劇情片: 情事, 30分鐘.

         春暉電影作家身影系列紀錄片:冷峻的人道關懷者--呂赫若,60分鐘.

2000  紀錄片: 冷峻的人道關懷者--呂赫若--入圍第89年金鐘獎最佳紀錄片/榮獲金
          鹿獎最佳紀錄片導演.

         紀錄片:( 班底) 16mm,166分鐘,入圍第37屆金馬獎最佳紀錄片.

2008  擔任第十九屆金曲獎評審委員.
2009  擔任美國,舊金山大學研究生指導教授.
2010  導演-上海世博會台灣館影片「自然城市」，長度5分鐘, 4D, 720度全

         天域球幕劇場.
2015 擔任「中國唯美廣告片獎」評審委員.
         擔任台灣藝術大學電影研究生客座教授.

2016 擔任「中國唯美廣告片獎」評審委員.
2017 「蜉蝣」，「浮萍」榮獲捷克伊赫拉瓦國際紀錄片影展（Jihlava IDFF)放映.
2020 成立「德豐電影製作有限公司」。
1988-2021 Worked in TV Commercial Film and Documentary Film as a Director in 

           the Fongchi Lai Film Studio.

1989   Studied at The School of Art Institute of Chicago, Filmmaking Graduate Dept.,.

           Short Films: RANGE( videotape, 7mins. )  

                              CRISIS( 16mm, b/w, sound, 12mins. )

1990   Studied at San Francisco Art Institute, Filmmaking Graduate Dept.,

           Film: DUCKWEED( 16mm, b/w, sound, 20mins. )—Received Princess Grace

           Foundation-USA Awards for film graduate in New York.

1992   Graduated with Master Fine Arts ( MFA ) at San Francisco Art Institute(SFAI).

           Short Film: EPHEMERA ( 16mm,color,sound,12mins. )-- The  Golden-

           Harvest Festival for Best 16mm Film with special Award. and Participated in 

           National Film Exhibition of The Taipei Golden-Horse Film Festival.

           Film: DUCKWEED modified to 41mins.

1993   Films: THE BEAUTICIAN ( Ducumentary, 16mm, color, sound, 56mins. )--

           work nominated to enter in The Taipei Golden Horse Film Festival. 

           DUCKWEED won prize at The Golden-Harvest Film Festival for The best 

           16mm experimental film.

           DUCKWEED & EPHEMERA won  officially invited in competition at The 

           ARCO Experimental Cinema in Madrid, SPAIN.

1994   Film: UNFORGETTABLE ( drama, 16mm, color, sound, 25mins.)-- Special 

           Screening at The Taipei Film Festival.

        THE BEAUTICIAN: Participated in The International Hong-Kong Film 

           Festival in Apr.,1994. 

           DUCKWEED----showed on La sept/arte channel in Paris.

1995  THE BEAUTICIAN nominated to enter in The YAMAGATA International 

           Documentary Film Festival in JAPAN and nominated in The 4th International 

           Dcumentary Film Festival in AUSTRALIA.

1996  TV Film: WAITING FOR SOMEONE(drama,color,sound,20mins.)

1997  Short Film: EPHEMERA ( 16mm,color,sound,12 mins. )-- participated in 

           Bangkok International Art Film Festival in TAILAND.

1998  TV Film: GOOD-BY SUMMER TIME(drama,color,sound,20mins.)
         Documentary film  ----A STORY OF THE DIRECTOR SING AND BEE 

           Won prize at The Foundation in Taiwan Goverment.

1999  TV Film: A  LOVER(drama,color,sound,20mins.)
          Documentary film ---- 呂赫若(color,sound,56mins.),

          Documentary film ----A CHARACTER BY THE DIRECTOR SING

        participated in The Taipei Pure 16 Film Festival. 

2000 Documentary film ---- THE TEAM(16mm,color,sound,166mins.), nominated to enter in The Taipei Golden Horse Film Festival.

          Documentary film ---- 呂赫若(color,sound,56mins.), nominated to enter 

          in The Taipei Golden-Deerl Film Festival for Best Director. Nominated to enter 

          in The Taipei Golden-Bell TV  Festival for The Best  Documentary Film.

2009 As a Directed Study Advisor For gradute student One-on-One Directed 

          Study for Spring semester 2008, Academy of Art University ,San Francisco 

2010 As a Director for  the 720 degree/4D animation of the better city better life (5 

          mins) in Taiwan Pavilion, Expo 2010 Shanghai 

2017 Short Film: DUCKWEED & EPHEMERA won  officially invited in Festival at 
         Jihlava IDFF.
2020 Established DEFONG FILM PRODUCTION CO.,
.

